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ROMÁNIA 

HARGITA MEGYE 

GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 

Ikt. Szám: 3981/2024 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 Jelen jegyzőkönyv a 2024. december 19-én 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  

Az üléselnök megállapította, hogy a Helyi Tanács összehívása a Közigazgatási 

Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-

ös, 155-ös és 196-os cikkelyének előírásai szerint, a 2024/255-ös számú Polgármesteri 

rendelkezés értelmében került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 

1. Bálint Attila 

2. Birton Szabolcs 

3. Czirják Hunor 

4. Deák Barna 

5. Kovács Attila 

6. Kovács Levente 

7. Marthy Barna 

8. Mihálydeák Ervin 

9. Nagy Ervin 

10. Sajgó Rita 

11. Salamon Csaba 

12. Sólyom László 

13. Szabó Ágoston-Attila 

14. Tusa Zsombor 

 

A gyűlésről igazoltan hiányzik Baricz István tanácsos úr. 

A gyűlésen jelen van Egyed József polgármester és Kovács Ileana-Éva, a község 

jegyzője.  

A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 

zajlik.  

Az üléselnök, Bálint Attila tanácsos úr, miután megállapította, hogy a 

tanácsülést az 57/2019, a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló Sürgősségi 

Kormányrendelet előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 
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megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendkívüli ülését. 

 

Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó három napirendi pontot 

három kiegészítéssel: 

1. 71/2024. számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek, valamint a 

különadók megállapítására 2025-ös évre 

2. 81/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Általános 

Költségvetése végrehajtásának jóváhagyása a 2024-év IV-ik negyedévére 

3. 82/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község közvagyonát 

képező javak leltárának módosításának jóváhagyásáról 

4. 33/2024. számú Határozattervezet az elektronikus hírközlő hálózatok 

szolgáltatóinak a Gyergyóújfalu Község köz- (vagy magán-) tulajdonához 

való hozzáférésének feltételeiről szóló előírások jóváhagyásáról az 

elektronikus hírközlő hálózatok vagy az ezek támogatásához szükséges 

fizikai infrastruktúraelemek kiépítése, telepítése, karbantartása, cseréje vagy 

áthelyezése céljából   

5. 83/2024. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a következő 3 

hónapra 

6. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülései jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 

7. Folyó ügyek 

 

Kiegészítés:  

- 85/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2024-es Általános 

Költségvetésének módosítására  

- Díszoklevél átadása azon községi lakosoknak, akik tevékenységük révén 

hozzájárultak Gyergyóújfalu község fejlődéséhez 

 

Bálint Attila üléselnök javasolja, hogy a folyó ügyeket az első kiegészítés után 

tárgyalják, majd megkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, észrevétele van-

e a napirendi pontokkal kapcsolatban. Nincs. Szavazásra bocsátja a napirendi 

pontokat, 14 igen szavazattal a tanács megszavazza, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül. 

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával. 

 

1. 71/2024. számú Határozattervezet a helyi adók és illetékek, valamint a 

különadók megállapítására 2025-ös évre 

Kovács Ileana-Éva: A tavalyi évhez képest 10,4%-os emelés van javasolva, ez a 
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kötelező emelést jelenti, amely a tavalyi évnek a növekedése, ezt muszáj alkalmazni. 

Semmi egyéb módosítás nincs javasolva a 10.4%-on kívül. 

Bálint Attila: Valakinek kérdése a határozattervezettel kapcsolatban? 

Mihálydeák Ervin: A maximális mennyi lenne? Kötelező ez az emelés? 

Egyed József: Ez az emelés kötelező. Eddig nem fogadtunk el még olyan 

adóemelést, ami nem kötelező jellegű lett volna, csak azok, amik az állam által 

kötelezőek voltak. Az infláció összegével emeljük az adónkat.  

Bálint Attila: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? 

A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

2. 81/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Általános 

Költségvetése végrehajtásának jóváhagyása a 2024-év IV-ik negyedévére 

Egyed József: Ha valakit érdekel a Költségvetés végrehajtás, amit minden 

szakhatóság leellenőriz, jöjjenek, nézzék át a könyvelővel. Nincs átlépés egyik 

fejezetből a másikba, amit a Testület jóváhagyott, aszerint használtuk fel.  

Bálint Attila: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? 

A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 
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határozattervezetet. 

 

3. 82/2024. számú Határozattervezet a Gyergyóújfalu Község közvagyonát 

képező javak leltárának módosításának jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: Tavaly év végén, valamit az idén elvégzett munkálatok 

értékének a bevétele történik meg a közvagyonba és három új közvagyon tételt is 

felveszünk. Az aszfaltozási munkálatok vannak benne, benne van az „Anghel 

Saligny” programban levő utak, valamint amik a helyi költségvetésből voltak 

aszfaltozva. Második cikkelyben a mezei utak értéke növekedik meg, ezek az AFIR-

os pályázattal lettek felújítva. Volt egy kisebb vízvezetés, az is be lett véve. A három 

új pozíció a 600 m3-es víztartály Tekerőpatakon, a központon a kút, ami a tavaly volt 

fúrva, valamint az ehhez tartozó villamoshálózat, ami betáplálja a pompát.   

Bálint Attila: Megkérem az összes szakbizottságot véleményezzék a 

határozattervezetet. 

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Szabó Ágoston-Attila: A Szocio-kulturális szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet. 

Mihálydeák Ervin: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a 

határozattervezetet.    

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet 

szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? 

A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

4.  33/2024. számú Határozattervezet az elektronikus hírközlő hálózatok 

szolgáltatóinak a Gyergyóújfalu Község köz- (vagy magán-) tulajdonához 

való hozzáférésének feltételeiről szóló előírások jóváhagyásáról az 

elektronikus hírközlő hálózatok vagy az ezek támogatásához szükséges 

fizikai infrastruktúraelemek kiépítése, telepítése, karbantartása, cseréje vagy 

áthelyezése céljából   

Kovács Ileana-Éva: A Tanács ezt a szabályzatot 11 éve fogadta el, azóta változott a 

törvénykezés, új szabályzat elfogadására van szükség. Itt arról van szó, hogy ha a 

község köz- vagy magántulajdonán valamilyen hírközlő hálózat 

infrastruktúraelemet szeretne kiépíteni, telepíteni, karbantartani, javítani, áthelyezni, 

akkor milyen feltételek között foglalhatják el a közvagyont vagy magánvagyont. Le 

van írva a szabályzat, szerződéskötés, béreket, díjakat kell fizetni a községnek.   
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Bálint Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

5. 83/2024. számú Határozattervezet az üléselnök megválasztására a következő 3 

hónapra 

Kovács Ileana-Éva: Bálint Attila tanácsos úr üléselnöki mandátuma ezzel a hónappal 

lejár, a Működési Szabályzatára visszatérve Baricz István tanácsos urat javasoljuk 

üléselnöknek a következő három hónapra, ő három hónappal ezelőtt kért egy kis 

halasztást. Kérem a Testületet, szavazzanak, ki ért egyet, az üléselnök 

megválasztásával kapcsolatban? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül fogadta el a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Szükség van a Munkaügyi szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Deák Barna: A Munkaügyi szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet 

 

6. Gyergyóújfalu Község Képviselőtestülete előző ülései jegyzőkönyvének 

jóváhagyása 

Bálint Attila: Kérdezem Testület tagjait valakinek észrevétele, kiegészítése a 

jegyzőkönyvekkel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem a Testületet, 

szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában elfogadjuk a 

jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 

nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket. 

 

7. 85/2024. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község 2024-es Általános 

Költségvetésének módosítására  

Egyed József: Be kell fognunk 45.000 lejt, ez a többletadókból befolyt összeg. Ezt a 

következőképpen szeretnénk felhasználni: 2.000 lej a helyi őrző/védő cégnek, 
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ugyanis megnőtt a minimálbér. A fogyatékkal elő beteggondozóknak 1.000 lej, 

42.000 lejt javaslunk a szemétszállítás mellé. Van még két pozíció, amit az iskola kéri, 

hogy módosítsuk, az ingázó pénzt, a 13.000 lejt kellene a 20-as fejezetről a 10-esre 

tenni, hogy könnyebben fel tudják használni.      

Bálint Attila: Szükség van a Gazdasági szakbizottság véleményezésére, ezért 

megkérem, véleményezzék a határozattervezetet.  

Czirják Hunor: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  

Bálint Attila: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 

határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, szavazzanak, ki 

ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában elfogadjuk? A Helyi Tanács 

14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül fogadta el a 

határozattervezetet. 

 

8. Folyó ügyek 

Egyed József: Javasolnám, hogy amennyiben nincs semmilyen fontos 

megtárgyalandó ügy, halasszuk el a folyó ügyeket, hogy tudjuk folytatni az ülést a 

díszpolgárok kitüntetésével.  

 

9. Díszoklevél átadása azon községi lakosoknak, akik tevékenységük révén 

hozzájárultak Gyergyóújfalu község fejlődéséhez 

Egyed József: Örülök, hogy engem ért a megtiszteltetés, hogy pár olyan embernek, 

aki az életében olyan dolgokat tett, amivel a közösséget előre vitte, ami fontos és 

szép dolog, hogy annak átadhatok egy egyszerű kis díszoklevelet. Ez egy egyszerű 

kis kép, de kifejezi a közösség szeretetét, a közösség megbecsülését, hiszen olyan 

emberekről beszélünk, akik az életüket arra tették, hogy oktassanak, kiszolgáljanak 

másokat. Az emberekkel való munka a világ egyik legnehezebb munkája, hiszen 

alázatosnak, türelmesnek kell lenni. Ezek a fajta munkák adnak egy életvitelt is, 

hiszen másképpen kell viselkedni, mint egy átlagember.  

Egyed József polgármester úr a következő személyeket részesítette díszoklevélben:  

 

Lázár Mária – A közigazgatásban végzett tevékenységéért, kitartásáért és önzetlen 

munkája elismeréseként  

Kolumbán Ilona – Az oktatásban végzett több évtizedes lelkiismeretes, odaadó 

munkája elismeréseként 

Elekes-Köllő Márta – A kultúráért és a közösségért végzett tevékenységéért, 

kitartásért és önzetlen munkájáért 

Egyed Imre-András – A közigazgatásban végzett tevékenységéért, kitartásáért és 

önzetlen munkája elismeréseként 
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Bálint Attila: Amennyiben nincs több napirendi pont, az ülést ezennel berekesztem.

  

 

 

 

 

      Ülésvezető elnök                   Jegyző 

                    Bálint Attila                                   Kovács Ileana-Éva 


